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Szörényi és Bródy is szereti az új Istvánt 
B r ó d y J á n o s k r ó n i k á s k é n t , S z ö r é n y i L e v e n t e a Te kit v á l a s z t a n á l ? I y ^ N g S » ^ 4Í . M • • 1 ' a k * e r r e a z e l l en tmondásos sze-
c í m ű dallal s z e r e p e l t a z I s t v á n , a király a u g u s z t u s 2 0 - 1 ü n n e p i -fR^^^mKgSSB^^^M^uJ^t' ^ • ^ H B ^ ^ ^ ^ M ^ B repre kitűnő. 
B r ó d y J á n o s k r ó n i k á s k é n t , S z ö r é n y i L e v e n t e a Te kit v á l a s z t a n á l ? 
c í m ű dallal s z e r e p e l t a z I s t v á n , a király a u g u s z t u s 2 0 - i ü n n e p i 
eló'adásán a S z e g e d i S z a b a d t é r i J á t é k o k o n . A 25 éves r o c k o p e r a 
a l k o t ó i v a l a z e l ő a d á s e l ő t t , a N o v o t é l H o t e l h a l l j á b a n b e s z é l -
g e t t ü n k . 

G O N D A Z S U Z S A N N A 
- A szegediek fejében úgy él, 
hogy a királydombi bemutató 
után is, és ezúttal is Szegeden 
van igazán otthon, méltó he-
lyén az István, a király. Ez ön-
ámítás? 

Bródy János: - Némi joggal 
gondolhatják ezt a szegediek, 
hiszen ez egy nagyszabású, 
szabadtéri előadás. Kevés 
olyan helyszín van Magyaror-
szágon, mint a Dóm tér, amely 
megadja a szabadtéri színház 
tágasságát, de színház tud ma-
radni. Kedden láttam az elő-
adást, és úgy éreztem, hogy a 
darab színházi vonásai jelentős 
mértékben érvényesülni tud-
nak. 

Szörényi Levente: - A hagyo-
mányos operajátszásra terve-
zett szabadtéri színpadok ese-
tében az akusztika a klasszikus 
opera énekhangjaira találódott 
ki, nem a mostani hatalmas 
erősítésre. Ennek köszönhető, 
hogy a néző közel van a szín-
padhoz. 

F e l e m e l ő p i l l a n a t : 
G é z a t e m e t é s e 
- Talán meg lehetne próbálni 
erősítés nélkül előadni a dara-
bot... 

Sz. L.: - Ez a műfaj erre nem 
alkalmas. 

B. J.: - Bár a jelenlegi Társu-
latban van jó néhány olyan or-

gánummal rendelkező előadó, 
aki szerintem be tudná tölteni 
erősítés nélkül is a teret. 

Sz. L.: - Tegnap Felre Palit 
frusztráltam azzal, hogy torzít 
a mikrofonja, ezért este mikro-
fon nélkül énekel. 

- Van kedvenc élményük a 
darabbal, annak bármelyik 
előadásával kapcsolatban? 

B. J.: - Nekem a szívem 
csücske Géza fejedelem teme-
tése. Szikora János egészen 
pontosan értelmezte azt a fan-
tasztikus zenei összhatást, amit 
Levente létrehozott. Számomra 
ez az előadás egyik legfeleme-
lőbb, legizgalmasabb pillanata. 

Sz. L: - Géza fejeledelem te-
metésének indító motívuma 
egy mezőségi halottsirató, még 
a hangneme is ugyanaz. 
Ugyanerre a harmóniamenetre 
épül rá a gregorián második 
rész. Ugyanarra a harmónia-
menetre történik a kyrie elei-
son, mint ahogy a töröksípos 
halottkísérő szól. Erre azért va-
gyok büszke, mert sikerült ér-
zékeltetni azt a történelmi szi-
tuációt, amikor a kereszténység 
átveszi a szerepet az ősi kultú-
rától, de úgy, hogy közben gyö-
kereiben ott marad a régi. A 
másik ami tetszik - nem az én 
ötletem volt -, hogy a végén el-
hangozzék a Himnusz. Amikor 
elkezdtem rajta dolgozni, visz-
szafelé építkeztem. Ha a végén 
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felcsendül, akkor előtte még 
kétszer föl kell vezetni, hogy az 
emberek érezzék, hogy mi lesz 
a végkifejlet. 

M e g f e l e l ő e m b e r e k 
a m e g f e l e l ő s z e r e p e k b e n 
- A Társulat gondolatát hogy 
fogadták? 

B. J.: - A műsorban mi nem 
vettünk komolyan részt, de 
éreztük a felelősségét annak, 
hogy 25 éves folyamatos jelen-
lét után olyan előadásban sze-

retnék színpadra állítani a da-
rabot, amely méltó és hiteles 
az összes eddigi előadáshoz ké-
pest is. A szakmai zsűri és a 
közönség együttesen választot-
ta ki azokat a szereplőket, aki-
ket a legalkalmasabbnak talált. 

Sz. L.: - Ebből következik, 
hogy minden eddiginél ki-
egyenlítettebb a szereposztás. 
A teljesítményekről beszélek, 
de talán még alkatilag is. Ke-
resve sem találhattunk volna 
például jobb, gyönyörűbb han-

gú Gizellát, aki ráadásul egy 
szőke, nagyon szép lány, Si-
mon Boglárka. Az egyik legna-
gyobb lelemény a Táltosasz-
szony, Fejes Szandra. Egy 18 
éves lányból így dől a hang! 
Nem is tiltakoztam sokáig, 
hogy kettéválasszuk Torcfa sze-
repét. 

B. J: - Asztrik szerepe is teli-
találat. Arra tulajdonképpen 
nem is volt verseny, de a sze-
replők között kialakult, hogy 
van egy srác, Derzsi György, 

aki erre az ellentmondásos sze-
repre kitűnő. 

„ A s z e k é r m e g y t o v á b b " 
- Várható volt, hogy a régi sze-
replők, vagy legalábbis egy ré-
szük megsértődik? 

B. J: - Érzelmileg érthető. Ök 
azt látják, hogy azokat a szere-
peket, amelyek hozzájuk nőt-
tek, most mások játsszák, és si-
kerrel játsszák. Egyetlen elő-
adó sem örül, ha a dalait má-
sok jobban éneklik. 

Sz. L . : - Ez emberi gyenge-
ség. Nagy butaságnak tartom * 
főleg Varga Mikitől, hogy nem 
képes nem megszólalni, vagy 
ha már megszólal, nem tudja 
azt mondani, hogy gratulálok. 
Lejáratják magukat. Ha én 
Varga Miki lennék, nem győz-
ném mondani, hogy Feke iste-
nien énekel. Ugyanis a szekér 
megy tovább. Lehet egy dara-
big nyafogni, csak nincs értel-
me, mert ezzel tönkreteszik a 
nimbuszt, a múltat. A közön-
ség szemében lerombolják 
azt, ami még mindig tart. Ök 
úgy gondolják, hogy van egy 
verseny, és a közönség végül 
őket hozza ki kilóra. Nem fog 
ez történni. 

- Van értelme összehasonlít-
gatni a régi és az új Istvánt? 

B. J.: - Nincs. Ök maradnak 
továbbra is az eredeti előadás 
hősei. 

Sz. L: - Lehet, csak ezt kár 
lenne tönkretenni buta nyilat-
kozatokkal. 
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Szeptember 30-ig 
havidíjmentes az 
ADSL internet! 

Ha megrendeli, megnyerheti a 10 notebook egyikét! 

szeptember 30~ig havidíj nélkül, utána 4490 Ft/hó 
(1 Mbit/s ADSL esetén) 
1 éves hűségszerződéssei 

Önhöz legközelebbi Telepontjaink: 
Szeged, Vörösmarty u. 7. 
Hódmezővásárhely, Andrássy űt. 1. 
Szentes, Kossuth Lajos u. 3. 

A havidíj 2008. ottóber l - jét« * választott csomag sávszélességétől függően 2990 - 6990 Ft. Ajánlatunk a 2008. julivs I. 
is 2008. szeptember 30. között-ptöbahónappal és egyéves hüségnyilatkozattal-megrendelt és aklivált minden új lakossági 
ADSL internet csomagra vonatkozik. A probahónap ai aktiváláskor, a hűségidő az aktiválást kóyető 31. naptól indul. Az árak 
tartalmazzak az áfát. A tájékoztatás nem teljes körú. további részletek a www.invitel.bu oldalon vagy a 1288-as számon. 

i n v l t e l 
Távközlési Zrí. 
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Jövőre megkezdhetik 
a népkerti felújítást 
A n é p k e r t i v a s ú t á l l o m á s r e -
k o n s t r u k c i ó j a v á r h a t ó a n j ö -
v ő r e s t a r t o l h a t . M é g v á r a t 
m a g á r a a v á s á r h e l y i ö n k o r -
m á n y z a t és a M Á V Z r t . k ö z ö t t i 
e g y ü t t m ű k ö d é s i m e g á l l a p o -
dás m e g k ö t é s e , e z t k ö v e t i a 
t e r v e z é s , a k ö z b e s z e r z é s i e l j á -
rás kiírása, és a nyertes cég 
2 0 0 9 - b e n k e z d h e t i m e g a k i -
v i t e l e z é s t . 

I M R E P É T E R 
Az elmúlt év nyarának elején 
számoltunk be arról, milyen ál-
lapotban van Vásárhelyen az 
egykor ékszerdoboznak számí-
tó, 1939. december 2-án átadott 
népkerti vasútállomás. Akitor 
a rozsda, az enyészet és a pusz-
tulás uralkodott. Még most is. 
De lapunk cikke nyomán civil-
kezdeményezés indult meg-
mentésére, Nagy Rébék Ferenc 
nyugdíjas pedagógus segítőivel 
ezernégyszáz támogató aláírást 
gyűjtött össze. Mindig is az ügy 
mellett állt az önkormányzat, 
mely azt is vállalta Lázár János 
polgármester javaslata alapján: 
minden állami forint mellé tesz 
egy városit, vagyis állja a re-
konstrukció teljes összegének 
felét. A beruházás becsült költ-
ségvetése 40 millió forint. 

Közben az önkormányzat 
szakemberei felmérték a vasútál-
lomás állagát, meghatározták az 
épületen elvégzendő munkákat. 
A tetőszerkezetet ki kell cserélni, 
akárcsak az egyedi faablakokat 
és ajtókat, míg a födém utólagos 
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hőszigetelést igényel. Az elektro-
mos hálózatot teljesen fel kell újí-
tani, avult és kis teljesítményű. A 
padlóburkolat cseréje is indokolt, 
a vizes helyiségekben 2,1 méter 
magasságig csempe kerül a falra. 
A gépészeti és fűtési rendszer is 
teljes rekonstrukcióra szorul, és a 
bádogos szerkezet cseréje sem 
halasztható. A rossz állapotú 
mosdókkal is lesz munka, de a 
festett-faragott bútorok és a kü-
lönleges majolikaoszlopok sem 
maradnak ki. 

A környék már barátságo-
sabb, szebb lett. Az állomás 
mögötti részen még tavasszal 
kivágták az elvadult, elburján-
zott zöldet, cserjéket, veszé-
lyessé vált öreg és beteg fákat. 
De vajon mikor végezhetik el a 
fentebb felsorolt munkákat? 

Érdeklődésünkre Göbl Vil-
mos, a vásárhelyi önkormány-
zat sajtóreferense elmondta: a 
közös munkához együttműkö-
dési megállapodást kell kötni a 
MÁV Zrt.-vel. A tervezet már a 
vasúttársaság illetékeseinek 
asztalán pihen, jóváhagyásuk-
ra, bólintásukra várnak. 
Amennyiben a kalkulált 
egy-két hét múlva, szeptember 
elejére megérkezik a kedvező 
válasz, jöhet a szakhatósági 
engedélyek beszerzése és a 
tervezés, ez mintegy másfél 
hónapot vehet igénybe. Ezt kö-
veti a közbeszerzési eljárás ki-
írása és lefolytatása, erre is 
számíthatunk egy-másfél hó-
napot. A munkát a majdani ki-
vitelező előreláthatóan 
2009-ben kezdheti meg. 
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